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Kom og deltag i generalfor-
samlingen . 

Her er der mulighed for at få 
indsigt i og komme med 
ris/ros til bestyrelsens og ud-
valgenes arbejde. 

Det hele foregår i klubhuset, 
Åbjergskovvej 6, Horsens den  
31. januar 2023 fra kl. 19:30 
til …… 
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Vigtige adresser m.m. 
Formand 
Mads Mikkelsen 
Toftevej 28 
8700 Horsens 
madsmikkelsen@yahoo.dk 
tlf. 60 84 20 05 
 
Kasserer 
Rikke Holm 
Studentervænget 11 
8700 Horsens 
kasserer@horsensok.dk 
tlf. 60 19 72 41 
 
Ungdoms- og eliteudvalg 
Mads Mikkelsen 
Toftevej 28 
8700 Horsens 
madsmikkelsen@yahoo.dk 
tlf. 60 84 20 05 
 
Træningsudvalg 
Tommy Jakobsen 
Lilleskoven 14 
8722 Hedensted 
tommy@jakobsen.be 
tlf. 29 31 22 58 
 
Kort- og skoleudvalg 
Erna Germann 
Kirkebakken 13 
8700 Horsens 
erna-germann@stofanet.dk 
tlf. 23 30 35 47 
 
Breddeudvalg/SportIdent (nyt sæt) 
Per Mønster Jørgensen 
Junivej 5 
8700 Horsens 
per.gitte@stofanet.dk 
tlf. 23 71 69 38 
 
MTBO-udvalg 
Ole Søgaard 
Østbirkvej 40 
Lundumskov 
8700 Horsens 
ole.sogaard@gmail.com 
tlf. 27 90 10 27 
 

Medlemsregistrering og -ændringer 
Carsten Bai 
Østerhøjsvej 9 
8700 Horsens 
carsten.bai@gmail.com 
Tlf. 30 32 84 55 
 
Indbetalinger 
Kontingent, overskud lørdagsløb, over-
skud klubaftener m.v. (kasserer) 
Spar Nord 9211  4567 683 767 
Lørdagsløb: MobilePay  34505 
Klubaftener tirsdag: MobilePay 641661 
 
Løbskonto (løbstilmelder åbne løb) 
Spar Nord 9211  035 0100 539 
MobilePay  890210  
 
 

Materielforvaltere 
Johannes Poulsen 
johannes.poulsen@stofanet.dk 
tlf. 40 26 31 12 
og 
Peer Straarup 
peer@fam-straarup.dk 
tlf. 20 68 51 35  
 
Kortfiler og SportIdent (gl. sæt) 
Kai Skoubo Sørensen 
Vedbæksallé 84 
8700 Horsens 
ulla-kai@stofanet.dk 
tlf. 20 24 54 07 
 
Hjemmeside 
http://www.horsensok.dk 
 
Webmaster 
thomas@herbertkokholm.dk 
 
Tilmelding til åbne danske løb 
www.o-service.dk 

Klubhuset 
Åbjergskovvej 6 
8700 Horsens 
tlf. 75 62 80 73 
 
Udlån 
madsmikkelsen@yahoo.dk 
 
Nøglebrikker og -kode 
Johannes Poulsen 
Bækvej 33, Lund 
8700 Horsens 
johannes.poulsen@stofanet.dk 
tlf. 40 26 31 12 
 
Forbrugsvarer og vedligehold 
Tove og Peer Straarup  
Sydvestvej 8 
8700 Horsens 
tove@fam-straarup.dk 
tlf. 42 54 06 04 
 
Rengøring 
Laura Holm Nielsen 
Elanor Henriksen 
 

Løbstilmelder – åbne løb 
Tove Straarup 
Sydvestvej 8 
8700 Horsens 
tove@fam-straarup.dk 
tlf. 42 54 06 04  
 
Udløberen – redaktør 
Tove Straarup  
Sydvestvej 8 
8700 Horsens 
tove@fam-straarup.dk 
tlf. 42 54 06 04  

 
Næste blad udkommer ?????? 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forside: Klubhuset med den nyplan-
tede klubeg. 
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Formandens beretning 
Af Mads Mikkelsen 

 

 

Tak til alle for indsatsen i 2022. Tak til bestyrelsen, til alle i udvalgene og til alle der har gjort en ind-
sats stor eller lille i året, der er gået. 

Horsens OK er en stor og meget aktiv klub, som jeg er stolt over at være formand for, og der er brug 
for, at alle gør en indsats, for at vi skal blive ved med at udvikle os. 

Klubhusrenovering færdiggjort 
2022 vil stå som året, hvor klubhusrenoveringen blev færdiggjort. Før corona-nedlukningen var der 
lagt et stort arbejde i at finde ud af, hvad renoveringen skulle indeholde, og hvordan klubhuset 
skulle se ud. Efterfølgende blev der søgt støtte fra forskellige fonde og hos Horsens Kommune, og 
efter en corona-udsættelse kunne arbejdet gå i gang i 2022. Arbejdet var planlagt udført af eksterne 
håndværkere, men en gruppe af klubbens medlemmer kastede sig over arbejdet og den 21. juni 
kunne vi markere, at renoveringen var færdig, og vi kunne indvie det nyrenoverede klubhus. 

Klubliv 
Det er vigtigt, at klubbens medlemmer synes, at klubben er et rart sted at være, og at alle har det 
godt i klubben. Dvs., at der er et fællesskab i klubben, som rækker ud over det sportslige. Et fælles-
skab, der bidrager til, at orienteringsløb er en sport for livet! 

Vi har derfor oprettet et klublivsudvalg, som fortsat søger formand og medlemmer. Men heldigvis er 
klublivet kommet godt igen ovenpå corona-udfordringerne i 2020 og 2021. Det nyrenoverede klub-
hus fungerer igen som ramme for klublivet, og jeg er glad for, at både veteransamlingerne, den 
ugentlige fællesspisning om tirsdagen og fællesspisning for ungdomsløberne 1–2 torsdage om måne-
den, og især supertirsdage igen er blevet en del af klubbens liv.  



 

Side 4 af 41 

Klublivet understøttes også af klubture, hvor vi både kan udvikle det sociale og det orienteringstekni-
ske. I 2022 blev der således arrangeret tur til Nordjysk 2 dages ved Skagen og 50-års jubilæum Thy-
lege til Dover i Thy. Dertil kommer de ture, som ungdomsafdelingen arrangerer. Endelig kunne vi 
bruge det nyrenoverede klubhus til at arrangere klubfest igen efter et par års ufrivillig pause.  

Så klublivet er i gang igen, men kan det komme et niveau op? 

Camilla Søgaard verdensmester i MTBO (igen) 
Camilla fortsatte igen i år sin sportslige udvikling, og havde en helt enestående sæson, hvor hun 
vandt verdensmesterskabet i massestart og medalje på de øvrige 4 distancer til VM, Camilla vandt 
også Europamesterskabet i sprint og den samlede World Cup, inkl. 2 sejre i den afsluttende World 
Cup finale. 

Camilla blev den 20. august fejret ved en velbesøgt reception i klubhuset med taler af bl.a. forman-
den for Dansk Orienterings-Forbund og formanden for Horsens Kommunes Kultur- og Fritidsudvalg. 
De flotte præstationer gav også en del avisomtale. Vi har indstillet Camilla til årets sportsnavn i    
Horsens; en afgørelse vi venter på med spænding. 

Stævner 
Vi har igen i år afholdt 5 stævner: 

 Vinterlang i Bjerre og Ustrup 
 Divisionsmatch i Palsgård 
 Jysk Fynsk Mesterskab i Stafet i Hårsbjerg Plantage 
 Beringsstafetten i Bygholm Park 
 Crossløb i Åbjergskoven 

Alle stævner blev gennemført med stor succes. Vi har givet deltagerne gode oplevelser og samtidig 
skabt et økonomisk bidrag til klubbens økonomi. Og jeg er især glad for at kunne sige, at vi har levet 
op til vores værdi om kvalitet, at det vi gør, det gør vi ordentligt! 

Skoleorientering 
Et andet område, hvor vi har været dygtige i 2022, er indenfor skoleorientering. Der er gennemført 
arrangementer/forløb med 6 forskellige skoler, hovedsageligt undervisningsforløb, hvor eleverne i 
samarbejde med lærerne undervises i orienteringsløb, inden de kommer ud at løbe. Desuden er der 
gennemført skole-OL i Bygholm Park som kvalifikation til årets finale i Billund. 

I 2022 har skoleudvalget været dygtige til i samarbejde med skolerne at søge kommunens Åben 
Skole Pulje, hvilket har resulteret i et godt bidrag til klubbens økonomi. 

Rekruttering – nye medlemmer 
På baggrund af det store medlemsfrafald i forbindelse med kontingentopkrævning i starten af 2022 
satte vi et mål om, at vi skulle tiltrække 40 nye medlemmer i 2022, og samtidig ikke blive færre med-
lemmer. 

Resultatet blev 18 nye medlemmer. 

Antal medlem-
mer 2018 2019 2020 2021 2022 

Udvik-
ling 

Ungdom (U25) 99 98 83 84 67 -20% 

Senior 180 192 190 194 190 -2% 

I alt 279 290 273 278 257 -8% 
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Målet blev altså ikke nået.  

Hvorfor skal vi være flere medlemmer: 

 Flere medlemmer giver bedre klubliv og måske flere venner 
 Flere medlemmer giver sportslig fremgang, bl.a. til divisionsmatcherne 

Det modsatte er ikke rart at tænke på, nemlig at vi bliver en klub i tilbagegang. 

Vi har lagt os i selen med – syntes vi selv – at lave indbydende Facebook-begivenheder, som også bli-
ver set af mange. Ja faktisk var vi i 2022 den mest synlige orienteringsklub på Facebook. Rekruttering 
er også synlig på forsiden af hjemmesiden med opfordringen: ”Orienteringsløb for familier Kom og 
prøv!” 

Vi startede årets rekrutteringsaktiviteter med åbent hus i klubhuset, hvorefter vi i maj gjorde en sær-
lig indsats for rekruttering i forbindelse med familieorientering og parktour. Derudover har vi igen-
nem hele året gjort en stor indsats for at tage imod nye løbere, når de kommer.  

Derfor er det vigtigt, at vi også i 2023 bliver ved med at arbejde for at få flere medlemmer. Den mest 
effektive metode til at tiltrække nye medlemmer er, at de får sporten anbefalet. Det er derfor vig-
tigt, at alle klubbens medlemmer gør en indsats for at tage deres familie eller venner med til oriente-
ringsløb. 

Prioriteringen af rekrutteringsarbejdet fortsætter derfor i 2023. 

Endnu en gang tak for indsatsen til alle der har ydet et bidrag til Horsens OK i 2022! 
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Årets gang og fremtiden i træningsudvalget 
Af Tommy Jakobsen  

I 2022 slap vi endelig af med de sidste Corona-restriktioner, som i så høj grad prægede vores sport 
og samfundet generelt i 2020 og 2021. Vi har næsten glemt det nu, men faktisk var der krav om brug 
af mundbind indendørs i klubhuset under åbent-hus-løbene i januar og februar. Vel var det irrite-
rende, men trods alt langt at foretrække i sammenligning med situationen året før, hvor vi slet ikke 
måtte forsamles. Resten af sæsonen blev stort set afviklet under helt normale forhold, og vi kunne 
igen deltage i de store åbne løb. 

Hermed en gennemgang af det som Træningsudvalget har været involveret i igennem 2022. 

Træningsløb 
Vi har i årets løb afviklet 33 træningsløb (lørdagsløb) med et meget varierende deltagerantal spæn-
dende fra 32 til 125 løbere. I gennemsnit har der været 62 deltagere pr. løb, hvilket er helt på niveau 
med årene 2016, 2017 og 2018. I 2019 lå gennemsnittet en smule højere med 68. Vi holder tallene 
fra 2020 og 2021 udenfor i denne sammenhæng, idet de præcise deltagerantal ved selvbetjeningslø-
bene ikke kendes. Et enkelt light-løb måtte aflyses, men ellers var der ”fuld plade”. Tak til alle arran-
gørerne. 

Teknisk træning m.v. 
Træningsudvalget har i 2022 bidraget med skriftlige oplæg til hvert enkelt af sæsonens vigtige løb. 

Tirsdagstræning 
Ved sommerhalvårets Ungdomstræninger, har det været muligt for interesserede voksne løbere, at 
møde tidligt til træningerne i omegnens skove om tirsdagen. Ungdomstræningen starter kl. 18.00, 
men Træningsudvalget har haft den aftale med Per Mønster, at han fra kl. 17.30 har stået klar med 
et løbskort til interesserede voksne. Når tirsdagstræningen flytter i skoven i dette forår, vil det være 
med et udvidet træningstilbud til voksne, og der vil inden længe komme yderligere information om 
dette. 

Divisionsturneringen 
Som bekendt lykkedes det os ikke at kvalificere klubben til DM-hold finalen i 2022. Ved de to divi-
sionsmatcher i april og september blev vi begge gange slået af Silkeborg OK og OK Pan, som dermed 
blev holdene, der repræsenterede Nordkredsen i DM-hold finalen 9. oktober i Gråsten. Her vandt de 
to klubber hhv. guld og sølv, hvilket vidner om, at det er stærke hold, vi er oppe imod. 

Finaleplads blev det ikke til i Horsens OK. I stedet deltog vi i op-/nedrykningsmatchen 2. oktober om 
at forblive i Nordkredsens bedste række – 1. division. Her krydsede vi klinger med Herning OK, Vi-
borg OK og Aalborg OK, og vandt ganske komfortabelt. Nordkredsens 1. division 2023 består derfor 
igen af Pan, Silkeborg, Aalborg og Horsens. 

Lidt kækt kan vi vel hævde, at 2022 blot var et mellemår for Horsens OK i forhold til DM-hold finalen. 
Vi er jo klart stærkest i ulige år, og deltog i finalerne, og fik medaljer med hjem, i både 2017, 2019 og 
2021. Lad os vise O-Danmark, at vi også i 2023, kan løbe med om medaljerne! 
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Danske mesterskaber og Jysk-Fynske mesterskaber 
Seniorløbere fra Horsens OK opnåede fine resultater til både DM og JFM. Stort tillykke til alle. 

  
DM JFM 

Klasse Løber 
Ultra-
lang Sprint 

Sprint-
stafet 

Mel-
lem Stafet Lang Nat Sprint Stafet Lang 

D21 Rebeka Vincze               2.     

D21 Alberte K. Thyssen                   2. 

D40 Bettina T. M. Mikkelsen               2.     

D50 Rikke Holm 3.     2.     1. 1.     

D50 Irene Klærke Mikkelsen       3. 1.     2.   3. 

D50 Susanne Loft Thyssen         1.     3.     

D50 Mette Ellegaard Kokholm         1.           

D60 Britta Ank Pedersen 3.             3.   1. 

D60 Trine Ravn                 2.   

D60 Susanne Baun                 2.   

D60 Tove Straarup                 2.   

D65 Susanne Baun                   3. 

D70 Elin Holm Jensen               1. 1.   

D70 Trille Ditlevsen                 1.   

D80 Aase Thyssen 3. 3.   1.   2.   1.   2. 

H21 Mátyás Pénték               3. 3.   

H21 Theresa Skouboe                 3.   

H21 Márton Pénték                 3.   

H40 Filip Bergmann Verhelst                   3. 

H45 Troels Nielsen         2.     1.   3. 

H45 Allan Skouboe               3.     

H45 Martin Hastrup Dyrlund         2.           

H45 Nicolaj Nielsen         2.           

H55 Kent Kragh   2.   2.       1.   2. 

H60 Erik Warncke               3.     

 

Klubmesterskaber 
Som en bivirkning fra Coronatiden var nat-klubmesterskabet i 2021 havnet i november, hvilket 
sportsligt set er en uheldig placering, idet alle de gode løb samt DM ligger i årets første måneder. 
Manøvren med at flytte løbet tilbage, hvor det hører hjemme, betød desværre, at vi måtte undvære 
et nat-mesterskab i 2022.  

Til gengæld fik vi afviklet et fint dag-mesterskab den 25/9 i Frederikshåb Plantage. 
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Tillykke til alle vore dygtige klubmestre: 

Klasse Klubmester 2022  Klasse Klubmester 2022 

D 10 Thora T. M. Mikkelsen  H10   

D 11-12 Astrid L. Nielsen  H 11-12 Jonas K. Mikkelsen 

D 13-14    H 13-14 Eskild S. Nielsen 

D 15-16    H 15-16 Lukas B. Verhelst 

D 17-20 Theresa Skouboe  H 17-20 Jonas E. Kokholm 

D 21-39 Alberte K. Thyssen  H 21-39 Troels Nielsen 

D 40-49 Bettina T. M. Mikkelsen  H 40-49 Nicolaj Nielsen 

D 50-59 Rikke Holm  H 50-59 Carsten Thyssen 

D 60-69 Britta A. Pedersen  H 60-69 Michael Straube 

D 70-79 Elin H. Jensen  H 70-79 Peer Straarup 

D 80 Aase Thyssen  H 80 Jørgen Thyssen 

 

Championpokalen 
Denne særlige pokal går til den løber i klubben, som på 
tværs af klasser har de bedste resultater i året. Løbene er de 
17 vigtigste løb i året, hvor de 10 bedste placeringer tæller! 
Vinder af Championpokalen 2022 blev Lukas Bergmann Ver-
helst. Stort tillykke! Med pokalen markerer Lukas en rigtig 
god sæson i H-14 klassen, hvor han vandt 4 medaljer til 
årets 5 individuelle danske mesterskaber. 

Top 5: 

1. Lukas Bergmann Verhelst: 985 point 
2. Astrid Lykke Nielsen og Kristine Skouboe: 983 point 
4. Rikke Holm: 969 point 
5. Kent Kragh: 962 point 

Træningsudvalget 
Træningsudvalget har i 2022 bestået af: Lars Sørensen, Hans 
Jørgen Vad, Henning Hansen, Henrik Henriksen, Britta Ank 
Pedersen og Tommy Jakobsen. 

Skulle der sidde et klubmedlem med interesse for Trænings-
udvalgets arbejdsområder, skal du være meget velkommen 
til at kontakte undertegnede. Måske er det noget for dig, at 
deltage i udvalgsarbejdet? 

Udover udvalget har følgende bidraget til gennemførelse af Træningsudvalgets aktiviteter i 2022 og 
de fortjener en stor tak for arbejdet: 

Peer Straarup: Regnskabsfører for Championpokalen. 

Carsten Lund: Opdatering af informationer om lørdagsløb på hjemmesidens kalender. 

Tove Straarup og Britta Ank Pedersen: Holdsættere til mesterskabsstafetter (seniorløbere) 

Henning Hansen har igen i 2022 udført et stort arbejde med at skaffe de skovtilladelser som er bag-
grunden for, at vi kan afvikle vore træningsløb. En enkelt gang i årets løb måtte der hurtigt søges en 
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erstatningsskov, da det viste sig at fældninger i Ølsted Kærskov gjorde den uegnet til løbsbrug. 
Desværre må vi nok forudse, at lignende situationer vil opstå igen, når planerne om urørt skov udrul-

les i vore lokale statsskove. Vi har været i kontakt med de respektive myndigheder for at få en plan 
over skovrydningerne. De forstår vores interesse for udviklingen, men kan desværre ikke hjælpe. Det 
betyder, at der let kan blive brug for ændringer i den offentliggjorte terminsliste, og at Henning igen 
må på overarbejde for at skaffe nye skovtilladelser. En stort tak til Henning for indsatsen. 

Slutteligt vil jeg gerne rette en stor tak til alle de klubkammerater, der påtager sig at arrangere lør-
dagsløb året igennem. Tak for indsatsen i 2022 – vi håber, at I vil give en hånd igen i 2023. 

 

 

Er det godt at læse ugeblade?  
Af Tove Straarup 

Noget tyder på, at der er fokus på andet end 100 % ligegyldige 
ting i sådanne blade. Dette fandt jeg i et gammelt Familie Journal. 

Måske skulle alle landets børn og unge ”tvinges” i gang med spor-
ten, så vi kan komme al den mistrivsel til livs, som rigtig mange er 
plaget af. 
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Årets gang og fremtiden i ungdomsudvalget 
Af Bettina Toft Mikkelsen 

Ungdomsarbejdet er som alt andet i Horsens OK baseret på frivilligt arbejde, derfor vil jeg gerne be-
nytte lejligheden til at takke alle, der direkte eller indirekte har bidraget til ungdomsafdelingens akti-
viteter! 

Ungdomsudvalget er: Andrea Höhnke, Irene Mikkelsen, Runa Iversen, Troels Nielsen, Mads Mikkel-
sen og undertegnede. Efter Mads er blevet klubbens formand, er han heldigvis fortsat i ungdomsud-
valget, som nyder godt af hans store engagement. Vi har endnu ikke konstitueret os med en ny for-
mand for ungdomsudvalget. Vi leder derfor efter endnu et medlem til ungdomsudvalget, som har 
lyst til at tage posten som formand.  

Tirsdagstræning 
Sædvanen tro – og helt uden begrænsninger – tilbød vi vintertræning fra Byskolen på Fussingsvej. 
Træningen foregik på de sædvanlige hold, med både indendørs træning til de yngste og udendørs 
træning til de ældste.  

 

 

 
Og da kalenderen stod på marts blev tirsdagstræningen flyttet til de lokale skove. Der har været en 
god gænge til tirsdagstræningerne, og mange medlemmer møder op, tirsdag efter tirsdag. Det er 
skønt at opleve glade og engagerede børn, unge og voksne til træningerne. Medlemstallet har ligget 
nogenlunde stabilt i løbet af 2022, dog med et mindre fald, hvilket mange foreninger desværre har 
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oplevet. Hvert eneste medlem og nye medlemmer giver optimisme og motivation, så vi vil arbejde 
videre for at få nye medlemmer og kæmpe videre for at skabe en endnu større ungdomsafdeling i 
Horsens OK.   

Og uden vores aktive og engagerede trænere kan det slet ikke lade sig gøre, så stor TAK til trænerne: 

 Skovfræsere 5/6-8 år: Laura Holm Nielsen/Erik Thesbjerg 
 Stifinderne 9-11 år: Laura Holm Nielsen/Erik Thesbjerg 
 Konkurrenceløbere 12-14 år: Irene K. Mikkelsen 
 Ungdomsløbere: 15-21 år: Jacob Klærke Mikkelsen 
 Cheftræner: Irene K. Mikkelsen 
 Introhold for voksne og ungdomsløbere +18 år: Træner: Per Mønster (breddeudvalget). 
 Torsdagstræning: Theresa Skouboe 
 Talenttræner: Kristian Vad 

Med et godt trænerteam på plads er det muligt at tilbyde en varieret og udviklende træning, der 
passer til de enkelte aldersgruppers niveau.  

Irene koordinerer som ”cheftræner” det orienteringstekniske indhold og sikrer dermed en rød tråd i 
baner og øvelser for de forskellige grupper hen over året. Der holdes et par trænermøder i løbet af 
året, og alle trænere er med i banelægningen, hvilket sikrer, at banerne er tilpassede den relevante 
aldersgruppes udviklingsniveau. 

For at gennemføre en tirsdagstræning tegner kortudvalget opdaterede kort, Henning Hansen sørger 
for skovtilladelser, trænerne lægger baner, forbereder og gennemfører træningsøvelser, vetera-
nerne m.fl. sætter poster ud, ungdomsudvalget skiftes til at være vært og forældrene skiftes til at 
samle poster ind. 

– Alt i alt et imponerende stykke arbejde, som ungdomsudvalget takker alle medvirkende for! 
Uden alles indsats ville det slet ikke være muligt at tilbyde god træning til vores medlemmer. 

Torsdagstræning 
Igennem året har vi tilbudt løbetræning for 2 aldersopdelte hold om torsdagen, dog natløbstræning i 
vinterperioden. Et hold for dem over 12 år med vægten på løbe- og intervaltræning og et hold for 
dem under 12 år med vægten på løbelege og lignende. Theresa Skouboe har stået for torsdagstræ-
ning for holdet over 12 år, mens vi har forsøgt at lade træningen for under 12 år gå på skift mellem 
forældre, dog uden at det er slået helt igennem. Torsdagstræningen for medlemmer under 12 år er 
derfor midlertidigt indstillet, mens det fortsætter for medlemmer over 12 år. Vi vil opfordre så 
mange så muligt til at bruge tilbuddet. 

Værdibaseret arbejde: 
Ungdomsafdelingen fastlagde i 2021 vores værdisæt, som vi har fortsat vores arbejde efter. 

Ungdomsafdelingens værdier er: 

 Udvikling: Vi vil udvikle os 
 Fællesskab: Vi har et stærkt fællesskab 
 Kvalitet: Det vi gør, gør vi ordentligt 
 Rummelighed, vi rummer alle 

Ud fra værdierne har vi også i 2022 haft et mål om at stille fuldt hold til JFM og DM Stafet og divi-
sionsmatcherne. Stafet og divisionsmatcher fordrer udvikling. Løberne skal udvikles for at kunne 
løbe og mestre banerne, det giver fællesskab, når vi præsterer sammen på et hold, og vi har brug for 
alle for at kunne stille dækkende hold. 
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Vi må konstatere, at vi ikke er lykkes 100% med målet om at stille hold i alle ungdomsklasser til sta-
fetterne, ligesom at det også har været svingende med deltagelsen i divisionsmatcherne. Omvendt 
kan vi konstatere, at mange af vores børne- og ungdomsløbere er dygtige og ofte kommer på sejrs-
skamlen. Desværre kvalificerede vi os ikke til landsfinalen, men vi kæmpede i fællesskab for det 
bedst mulige resultat. Sikkert er det, at vi fortsætter arbejdet i 2023! 

Midtjysk Ungdom Liga 
Igen i år blev der løbet Midtjysk Ungdoms Liga. Formålet er fremme løbsdeltagelsen for ungdomslø-
bere ved at lave en løbsserie i foråret med korte køreafstande og en samlet præmie. Igen i år lykke-
des det at stille 8 løbere med 3 eller flere starter – og det blev til 2 samlede klassevindere i henholds-
vis D12 ved Kristine Skouboe og i H14 ved Lucas Bergmann Verhelst. 

Klubture: 
Klubture er vigtige for udviklingen af ungdomsløberne. Det giver oplevelser af terræntyper, der er 
anderledes end de øst- og midtjyske, hvilket udvikler evnen til at omsætte terræn til kort og om-
vendt.  

Også i 2022 er der blevet tilbudt forskellige klubture, bl.a. til Göteborg i Sverige, som blev afviklet i 
fællesskab med Silkeborg, og juletur til Slettestrand Feriecenter i starten af december. Der var så 
god tilslutning til juleturen, og vi allerede har forhåndsreserveret Slettestrand Feriecenter til endnu 
en tur i 2023. Alle ture bliver arrangeret med meget høj kvalitet og ambition om at udvikle løberne. 
Desuden er der afholdt flere træningsdage i det østjyske hen over året. 

Samarbejdet med Silkeborg OK blev gentaget til 10-mila stævnet ved Örebro i Sverige, hvor vi stil-
lede med fælles hold, heraf en del ungdomsløbere. Der var gode løb og også forbedringer af tidligere 
års resultater. 

Ungdomsarbejde uden for klubben 
Irene Klærke Mikkelsen er indtrådt i landsbørne- og ungeudvalget og påvirker retningen af ungdoms-
arbejdet på tværs af klubberne. 

Troels Nielsen stod sammen med Kim Rokkjær fra OK Pan i spidsen for at arrangere U1 sommerlej-
ren i sommerferiens første uge. 

Mads Mikkelsen suppleret af Runa Iversen har repræsenteret Horsens OK i nordkredsens ungdoms-
udvalg. 

Sociale arrangementer 
Sociale arrangementer har høj prioritet for ungdomsudvalget, og det er tydeligt, at de unge medlem-
mer også sætter pris på dem, f.eks. lagkageløb og sæsonafslutninger. Ungdomsudvalget vil gerne 
have input og hjælp til flere sociale arrangementer. 

Sportslige resultater 
2022 har budt på rigtig mange flotte resultater – både individuelt og til stafet. Særligt vores stafet-
hold i D-12 har været bemærkelsesværdigt, da de har gjort rent bord og vundet guld i alle tre stafet-
discipliner.   
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Antal ungdomsmedaljer til DM fordelt på år 

 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Antal 2 9 10 18 19 21 9 9 8 15 

 

Medaljerne blev vundet af følgende 10 løbere: 

 

 

DM medaljer 2022  Ultra-lang Lang Sprint Sprint 
stafet 

Mel-
lem 

Stafet Nat 

Thora Toft Møller Mikkelsen, D-10  Bronze      

Astrid Lykke Nielsen, D-12 Guld Sølv  Guld  Guld  

Kristine Skouboe, D-12    Guld  Guld Sølv 

Freja Toft Møller Mikkelsen, D-12    Guld  Guld  

Lukas Bergmann Verhelst, H-14 Bronze  Guld  Sølv  Sølv 

Theresa Skouboe, D-18 Guld       

Elanor Henriksen, D-20       Bronze 

Jonas Ellegård Kokholm, H-18/H-20      Bronze Bronze 

Nikola Ivanov, H-20      Bronze  

Jacob Klærke Mikkelsen, H-20 Bronze     Bronze  
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Ungdomsløberne vandt følgende medaljer til Jysk Fynske Mesterskaber (JFM), hvilket var rigtig flot!  

Jysk Fynske medaljer 2022 Sprint Stafet Lang 

Thora Toft Møller Mikkelsen   Bronze 

Astrid Lykke Nielsen, D--12 Sølv Guld Guld 

Kristine Skouboe, D-12 Guld Guld  

Freja Toft Møller Mikkelsen, D-10  Guld  

Eskild Stig Nielsen, H-12  Guld  

Krista Lervad Lundø, D-14   Bronze 

Lukas Bergmann Verhelst, H-14 Guld Guld Bronze 

Sebastian Leander Lund  Guld  

Theresa Skouboe, D-18 Guld  Guld 

Jacob Klærke Mikkelsen, H-18 Guld   
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Velkommen og farvel  
Af Carsten Bai 

Velkommen til 

Rune Eg Hvedemose Horsens 1988 

 

 

Farvel til 

Luna Meldgaard Kristensen Vejle Ø 2013 

Kent Kragh Horsens 1963 

Asbjørn Ask Østergaard Horsens 2011 

Katrine Ellemann Nielsen Horsens 1973 

Gunnar Poulsen Horsens 1933 

 

Har du skiftet e-mail adresse eller andet i din medlemsprofil, bedes du sørge for at rette i O-service, 
eller give besked til Carsten Bai på carsten.bai@gmail.com, så du ikke går glip af kontingentopkræv-
ningen eller andre vigtige beskeder fra klubben. 

 

 

mailto:carsten.bai@gmail.com
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Årets gang og fremtiden i kortudvalget 
Af Erna Germann 

 

Orienteringskortet er en forudsætning for at afvikle et orienteringsløb. 

For at orienteringsoplevelsen skal blive bedst mulig, kræver det, at kortet er opdateret, nøjagtigt og 
let at forstå, når man læser det. 

Klubbens kortudvalg består pt. af 11 personer. Vi mødes 3-4 gange om året. På møderne er der altid 
en dagsorden med faste punkter. 

Det er bestyrelsens og kortudvalgets målsætning, at alle vores kort skal opdateres hvert femte år. 

Klubben råder pt. over 33 skovkort, 12 sprintkort og 8 skolekort. I udvalget har vi udarbejdet en 
planlægningsliste, som beskriver, hvornår sidste opdatering har fundet sted, og hvornår ny opdate-
ring skal ske – f.eks. blev Skablund opdateret i 2017, og er derfor blevet gennemgået med tættekam 
i 2022. 

I 2022 har der været fokus på Hårsbjerg Plantage, som blev brugt til JFM Stafet den 20. august. Tro-
els Jensen havde ansvaret for at få kortet tilrettet med de ændringer skovfolket forårsager. I samar-
bejde med Nicolaj Nielsen blev kortet georefereret, så det var klar til O-Track, som jo er blevet et 
meget benyttet system af alle orienteringsløbere i Danmark.    

I 2022 har der været korttegnere ude i 7 af vores skove. Så snart korttegneren og rentegning er på 
plads bliver kortet afleveret til Carsten Thyssen, som har ansvaret for, at vores kortfiler ligger trygt 
og godt på hans server. 

Med undtagelse af få kort bliver de alle rentegnet i OCAD-programmet. 

Ny Sebberup er kommet til som nyt kort – kan bruges fra 2023.  

Tre nye skolekort er kommet til. 

Et nyt kort til indendørs orienteringsløb i Via er kommet til.  

Til næste år vil der blive sat fokus på kort til JFM Sprint, der afvikles den 14. maj. Nicolaj Nielsen er 
kortudvalgets specialist i tegning af sprintkort. Nicolaj kender alt til de nye sprintnormer, så alt er i 
de bedste hænder hos ham. 

Klubben skal også i 2023 være vært for divisionsmatch, denne gang i Barrit Sønderskov. Stævnet lø-
ber af stablen den 24. september, og her er det igen Troels Jensen, der har ansvaret for at revidere, 
rentegne og georeferere kortet.   
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Jeg kommer 
ikke uden om 
at nævne be-
grebet urørt 
skov. 

Naturstyrelsen 
byder Velkom-
men i den 
urørte skov. 
Det er vel i og 
for sig godt 
nok, men det 
vil få betyd-
ning for teg-
ning af kort. 
Opdatering af 
Ølsted Skov 
var planlagt til 

at finde sted i andet halvår af 2022, men da korttegneren kommer ud i skoven, viste det sig, at der 
var fældning af træer i gang. Fældning er en del af processen urørt skov. Korttegneren blev forhin-
dret i at gå i gang med sit arbejde, dog er der håb for at opdatering af kortet kan finde sted i 2023.    

Ud af de statsskove, hvor vi har tegnet kort, kan det nævnes, at kun 2 skove ikke vil blive berørt af 
begrebet urørt skov, nemlig Palsgård og Gludsted Plantage. 

Der har været kontakt til Naturstyrelsen for at få oplyst, hvornår der planlægges skovarbejde. Det 
førte desværre ikke til det svar, som vi ønskede. Det bedste svar vi fik, lød på, at vi til enhver tid må 
kontakte Naturstyrelsen med henblik på korttegning. 
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Mange af os har erfaret at Stagsrode Skov nu er udpeget som urørt skov, det vil ikke forhindre os i at 
benytte skoven til vores løb. 

 

Faste poster/Find-Vej-I findes på www.findveji.dk og på Horsens OK’s hjemmeside. Projektet er for-
ankret i Kortudvalget. Der blev i slutningen af 2021, begyndelsen af 2022 nedsat en Ad hoc gruppe, 
der skulle tage sig af opdatering af kort, ruteforslag, faste poster med mere. Arbejdet blev afsluttet, 
da nytegnet kort over Skærven kunne tages i brug. Ad hoc gruppen blev nedlagt. Der er p.t. 5 skove 
med faste poster. For at imødegå defekter på posterne/klippetængerne vil besigtigelse ske med 
jævne mellemrum. 

I slutningen af 2022 fik klubben en henvendelse fra DOF angående opgradering af www.findveji.dk. 
DOF vil tilrette findveji.dk, så det bliver muligt at oprette sig som betalende Find Vej-medlem. 

Der blev nedsat en projektgruppe for Find Vej. I gruppen sidder Skive AMOK, OK Syd, OK Pan, FIF Hil-
lerød og Horsens OK.  

Det forventes at overgå til det nye www.findveji.dk i første kvartal af 2023.  

Jeg håber, dette skriv har givet et overblik over, hvad vi nørder med i kortudvalget. Vi ligger ikke på 
den lade side. 

Tak for uvurderlig hjælp og samarbejde til alle korttegnere og rentegnere. 

 

 

 

 

http://www.findveji.dk/
http://www.findveji.dk/
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Årets gang og fremtiden i skoleudvalget 
Af Erna Germann 

Året 2022 har været et aktivt år for skoleorientering. Der er blevet afviklet seks skoleforløb og et re-
gionalt Skole OL-stævne, hvor den vindende klasse kvalificerede sig direkte til finalen i Billund.  

Til samtlige forløb af mindst 4-ugers varighed er der søgt om støtte fra Den Åbne Skole pulje ved Hor-
sens Kommune. For at søge til et projekt skal der på forhånd være etableret kontakt mellem skole og 
forening. Kontakten er skabt ved, at der fra Skoleudvalget er sendt et brev ud til samtlige skolele-
dere i Horsens Kommune. 

Forløbet starter med et møde med skolens idrætslærer og en repræsentant fra klubbens Skoleud-
valg. På mødet indgås aftale om samarbejde.  

Et forløb er som nævnt typisk over 4 gange. Første modul bliver afholdt på skolen, hvor eleverne bli-
ver undervist af en af vores instruktører. Efter en gennemgang i Power Point kommer eleverne ud på 
et let baneforløb. Andet modul foregår også på skolen med lidt teori og praktisk orientering. Tredje 
og fjerde modul afvikles i et nærområde – helst en skov. Her får eleverne den rigtige oplevelse af, 
hvad et orienteringsløb er.   

De fem af forløbene har haft afslutning med o-løb i Åbjergskoven ved vores klubhus. 

Find vej i Skolen – Lær at finde vej  
Høj puls og sved på panden. Koncentration og hjernearbejde. Smil på læben og en sjov og anderle-
des idrætsoplevelse. Det er orienteringsløb i skolen. Alle elever kan være med. Nogen løber hurtigt, 
men bruger lang tid på at finde vej. Andre er bedre til at finde vej, men løber til gengæld ikke så hur-
tigt. Og nogle mestrer måske den krævende kombination af at finde vej og løbe – samspillet mellem 
hjerne- og hjertearbejde. 

Der er tegnet skolekort (se kortet over Østerhåbskolen afd. Hatting på særskilt side: red.) til fire af skolerne – 
flotte kort som eleverne har haft stor glæde af. 

Samtlige elever og lærere har syntes godt om forløbene, hvilket den endelige evaluering, der skal 
sendes ind til Horsens Kommune, har afspejlet.  

Evaluering af samarbejdet med Horsens Orienteringsklub 
Østerhåbskolen Afd. Hatting har fra ugerne 37-40 haft et samarbejde med Horsens Orienteringsklub. 
Eleverne har gennem forløbet samarbejdet på tværs af klasser og niveau og erfaret, at alle kan bi-
drage med noget ind i det store fællesskab.  

I samarbejdet med Horsens Orienteringsklub har alle elever fået mulighed for at udvikle sig fagligt, 
socialt og personligt, gennem de muligheder og udfordringer som Horsens Orienteringsklub har op-
stillet. Eleverne har igennem forløbet skulle forholde sig til nye områder og ukendt terræn, mens de 
skulle på postløb, labyrint- og sprintbaner.  

Eleverne har bl.a. fået læren om udholdenhed, bevægelighed, kondition og det at kunne finde vej ved 
brug af kort gennem forløbet. Eleverne har på egen krop mærket, hvad det har haft af betydning at 
fortsætte, selvom det er svært ikke at give op, og derigennem kunne se deres egen udvikling.  

Forløbet har bidraget til, at eleverne har fået kendskab til det lokale idrætsliv, og de muligheder der 
følger med. 

Vi har haft eleverne til at fortælle om de pointer der gik igen flest gange:  
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Elevernes ord:  

 “Det har været fedt at være udenfor skolen” 
 “Sjovt og spændende”  
 “Fedt at det var så rigtigt” (I forhold til materiel, og at de havde den “finger”) 
 “Godt med andre voksne der var inde i det”  
 “Sjovt at løbe efter kort”  

Der har været nogle enkelte elever, der har efterspurgt at løbe efter kompaskurser.  

Venlig hilsen  
Louise 

(Se diplomet der udleveres efter endt forløb på særskilt side: Red.) 

Om arbejdet med at formidle vores sport gennem skolerne giver nye klubmedlemmer må og kan vi 
kun håbe på. 

I samarbejde med DOF har jeg tilkendegivet, at vores klub ønsker at afprøve DOF’s nye koncept "Fra 
Skole til Klub" i forbindelse med vores skolesamarbejde i foråret 2023.  

Jeg er indkaldt til et lille onlinemøde, hvor vi skal have en snak om konceptet, vores planer, og hvor 
vi er i processen. Alt sammen med henblik på videndeling, erfaringsudveksling og sparring. 

Sluttelig er der at fortælle, at der er solgt en Find vej i Skole-pakke til Langmarkskolen. (Se skolepakke-

aftalen på særskilt side: Red.) 

Jeg glæder mig til, at vi i 2023 kan tage det nyindkøbte GO4O-sæt i anvendelse til vores skoleforløb.  

TAK til samtlige frivillige hjælpere – uden jer kan dette projekt ikke føres ud i livet.  
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Årets gang og fremtiden i løbsudvalget 
Af Erna Germann 

På løbsudvalgets vegne vil jeg berette om årets gang. 

I 2022 har klubben været vært for disse orienteringsløb: 

 Vinterlang den 30. januar, Gludsted  
 Divisionsmatch den 24. april, Palsgård  
 JFM Stafet den 20. august, Hårsbjerg  

Tak til alle som gjorde det muligt at afvikle nogle flotte stævner. 

 

Der findes regler for idrættens adgang til naturen. 

Det kræver ejerens tilladelse at arrangere organiserede idrætsaktiviteter, herunder orienteringsløb 
og aktiviteter, der forudsætter afmærkninger. Organiserede aktiviteter der afvikles i nattetimerne, 
kræver også ejerens tilladelse. 

Først når tilladelsen er givet, må arrangementet annonceres offentligt. 

Der skal søges tilladelse hos såvel private skove som offentlige skove. 

Skal der søges tilladelse til løb i en privat skov sker henvendelse direkte til ejeren eller en skovfoged. 
En løbstilladelse er en så vigtig aftale, at vi bør have den skriftlig. Den skal som minimum indeholde 
tid, sted og antal deltagere. Er der knyttet særlige vilkår om vildtlommer eller betaling til aftalen, bør 
det fremgå af det skriftlige materiale. 
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I forhold til Skov- og Naturstyrelsen er tilladelserne sat i system. Alle brugere kan selv anmelde løb 
og aktiviteter på skovdistriktets hjemmeside. I langt de fleste tilfælde får vi en bekræftelse retur. 
Men ellers gælder det, at tilladelsen er givet, medmindre du får et afslag inden for 14 dage. 

For større orienteringsstævner foreligger der en særlig aftale mellem Dansk Orienterings-Forbund og 
Skov- og Naturstyrelsen. Efter denne aftale planlægges stævner flere år frem i tiden. Det sikrer, at 
begge parter får ro og overblik, så der kan tegnes nye kort og etableres en passende spredning af de 
store løb. Spredningen sker af hensyn til naturen og andre brugere.  

 

I 2023 har klubben budt ind med at afvikle 
Som et helt nyt tiltag arrangerer klubben nu indendørsorientering den 19. marts. Vi har fået lov til 
at løbe i VIA University Campus Horsens. 

JFM Sprint den 14. maj: Vestbyen/Campus 

2. og 3. divisionsmatch den 24. september, Barrit Sønderskov. OK Gorm og Kolding OK vil afvikle de-
res klubmesterskaber hos os denne søndag. Måske vil OK Snab også afvikle deres klubmesterskab 
hos os.  

Langtidsterminslisten 
2024: 2. og 3. divisionsmatch den 28. april, Sukkertoppen 

2025: 2. og 3. divisionsmatch  

2026: PÅSKELØB 

2027: DM Mellem 

For arrangementer på langtidsterminslisten, dvs. mesterskaber, landskampe og etapeløb (f.eks. På-
skeløb) træffes der særlige aftaler om løbsområde, deltagerantal etc. Ønskede arrangementer på 
langtidsterminslisten meddeles Naturstyrelsen senest 2 år i forvejen. DOF vil hvert år fremsende for-
slag til en langtidsterminsliste med en tidshorisont på 8 år.  
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Årets gang i breddeudvalget 
Af Per Mønster Jørgensen 

Årets første opgave i udvalget er som altid at være ”vært” ved vores åbent hus arrangementer hver 
lørdag i januar og februar. At iføre sig gul vest og spotte/tage godt imod nye personer/familier, som 
kommer for første gang, og gerne vil prøve, hvad orienteringsløb er. Derefter at tage en snak med 
dem, efter at de er kommet i mål. Viser de lidt større interesse, spørger vi om kontaktoplysninger, og 
om vi må sende noget materiale. 

Efter åbent hus håber vi, at vi har 
fanget deres interesse, sådan at de 
vil møde op, når ungdoms-/tirs-
dagstræningen starter omkring på-
ske. Der er vi også til stede pri-
mært for at støtte op omkring nye 
voksne.  

Sidst på året laver vi Cross-løb i 
samarbejde med DGI-Sydøstjylland 
og seks andre klubber. Det har 
som sagt ikke rigtigt noget med 
orienteringsløb at gøre, men giver 
et godt økonomisk afkast til klub-
ben. Der var 398 startende løbere i 
december (3. afdeling ud af 7). Da 
det foregår med udgangspunkt fra 

vores smukke klubhus, kan man kun håbe, at nogle bliver lidt interesserede i, hvad vi er for en klub. 
Det skal nævnes, at det er atletikklubber vi samarbejder med. 

Det var lidt om vores gøren i 2022. 

Godt nytår! 
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Årets gang og fremtiden i MTBO-udvalget 
Af Ole Søgaard 

MTBO er en voksende aktivitet i DOF, og det er glædeligt, at en del af klubbens medlemmer har lyst 
til at finde cyklen frem og være med, når der inviteres til MTBO-løb. 

Vi kan stadig prale af at have nogle af de mest succesfulde MTBO’ere i Danmark med 2 deltagere på 
det danske landshold: Camilla Søgaard og Oliver Friis.  

2022 var i høj grad Camillas år, idet hun vandt EM-guld i sprint i Litauen i foråret, og ved VM i Falun i 
sommer fik hun medalje i alle konkurrencer: bronze i sprint, 3 x sølv i henholdsvis mellem, lang og 
stafet, og til sidst guld på massestarten. I den afsluttende World Cup i Bulgarien sluttede hun af med 
maner og vandt de 2 individuelle konkurrencer sprint og lang. Disse sejre og hendes stabile topresul-
tater hen over sæsonen betød også, at hun vandt den samlede WorldCup, som den første danske 
kvinde. Resultater der, som alle nok er bekendt med, blev fejret ved en reception i klubhuset. 

Oliver har hen over sæsonen kørt nogle fornuftige løb; men det er ikke lykkedes for ham at få det til 
at gå op i en højere enhed, så det er ikke blevet til toppræstationer i år.  

Men ikke kun landsholdsrytterne gjorde det godt. Berit Harfot repræsenterede Horsens OK på for-
nemste vis med DM-guld på både sprinten og langdistancen. 

Kører du MTB og har lyst til at prøve kræfter med MTBO hører vi gerne fra dig. Klubben har nogle 
kortholdere, som man kan låne i forbindelse med et arrangement eller løb.  

Der bliver ikke arrangeret træning, men der er en del klubber, der arrangerer træning og løb, hvor 
alle er velkomne. Hvis du har lyst til at være med til lave træninger og/eller løb for Horsens OK hører 
jeg gerne fra dig. 
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Året gang hos veteranerne 
Af Trille Ditlevsen 

2022 startede som altid med en årskavalkade (2021) med flotte fotos ved Ole Christensen og Aage 
Dahl. 

Hen i februar 22 blev klubhuset tomt i en periode, da en del veteraner var ramt af covid 19. Mange 
traveture i nærskovene blev afviklet i februar og marts, for at kunne mødes ude i det fri – fri for vi-
rus. Ole Christensen kender utrolig mange steder i Horsens og omegn, der er velegnet til veteran-
vandring. 

Palle Møller fortalte levende i klubhuset om den over 150 år gamle fynske presse. Han havde klippet 
i materialerne hen over de mange år, og der var meget at forundres over. Klippene blev selvfølgelig 
serveret med stor fynsk humor. 

Nævnes skal veteranernes indsats med at 
indsamle skrald i Bygholm skov. Aase Thys-
sen arrangerede, og det skete lige før ane-
monerne sprang ud. 

Ole havde aftalt et besøg på Campus, hvor vi 
var helt til tops på 17. etage en dejlig maj-
dag. Vi kunne se ud over hele byen, fjorden 
og oplandet. Rundvisningen var yderst inte-
ressant. Sikke en dejlig oplevelse! 

Maj er også den måned, hvor veteranerne 
hjælper med skole OL i Bygholm park, hvor vi 
altid møder ivrige og glade skoleelever og de-
res lærere. Det skete også i 2022. 

Med forårets komme besøgte vi en herlig 
rhododendron-have ved Tørring – skøn for-
årstur, som Elin sørgede for kom i stand. Der 
var også mulighed for gode indkøb til haven.  

En kølig junidag kørte vi til Vissenbjerg for at 
finde Holger ved Terrariet. Det lykkedes, og 
efter en dejlig morgenmad vandrede vi i sko-
ven med sjove slugter og bakker. Vi endte 
hos en orkidéhandler, hvor vi fik kaffe i et lidt trangt havehus. En særpræget natur som Holger Mik-
kelsen viste frem. 

Forårsafslutningen stod Ole og Birte for ved Ballesbækgård. Vi var på o-løb i det herlige spejderom-
råde ved Rørbæk sø. Derefter var der en overdådig frokost i et fint telt. Sikke en solskinsdag! 

To virksomhedsbesøg hos Blunico og Bygholm landbrugsskole har vi også nået. 

Efter sommerferien var mange veteraner optaget af at hjælpe med Beringsstafetten. Opstilling af 
hegn tager tid. Arrangementet var yderst vellykket for klubben med mange deltagere både på      
walkruten og stafetløbet! 

To gange har vi besøgt Boller park og skov sammen med Axel Stobberup, som viste rundt og fortalte 
levende om livet her i gamle dage.  
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Oktober bød på en herlig tur til Slaggård banke, hvor Jørgen Jensen havde lagt en superrute mellem 
oldtidshøjene. 

Vi var på en flot virtuel pilgrimstur i Japan med Naoko og Karl Johans datter og veninde. De havde 
medbragt artefakts og klædte sig på til japanske pilgrimsvandring. 

Naturvejleder Torke Østergård fortalte, og gik med rundt i Bygholm skov i november, og efterføl-
gende fik vi valgflæsk.  

Karin har vist fotos fra en af sine mange Afrikature, hvor vi så ”the big five”. 

Der blev sat poster ud til ungdomstræning om tirsdagen i både forårs- og efterårssæsonen af aktive 
veteraner. 

Klubhuset gøres ekstra rent den 2. torsdag i måneden, og der er altid flittige folk til den tjans. 

Måske er der flere gode oplevelser, der ikke er nævnt her, men veteranerne lever med et mantra om 
at have indholdsrige torsdage. 

Det mål, synes jeg, er nået igen i året 2022! 

Og så er det så skønt, at vi har fået en del nye medlemmer i veterangruppen!!! 

Alle veteraner ønsker øvrige medlemmer ”Godt Nytår!” 

Vi ses i skoven! 
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Nyt år nye tilskuds- og tilmeldingsregler 
Af Mads Mikkelsen 

Tilskud til ungdomsløbere 
Horsens OK betaler halvdelen af startafgiften for alle ungdomsløbere op til og med 24 år – gælder 
for løb og kurser i O-service. 

Det gør vi stadig, fordi Horsens OK gerne vil tilskynde til, at ungdomsløberne kommer ud at løbe. 

Men fra 1. januar 2023 betaler klubben ikke tilskud, hvis løberen ikke møder op til et tilmeldt løb. 

Dette gælder dog ikke ved divisionsmatcher, hvor klubben stadig betaler fuldt tilskud. 

Klubtilmeldingsfrist tidligere end den officielle tilmeldingsfrist  
Ved stafetter og divisionsmatcher indfører vi en klubtilmeldingsfrist. Klubtilmeldingsfristen vil være 
én dag før den officielle tilmeldingsfrist. 

Det vil sige, at når I kigger på forsiden og arrangementssiden i O-service, skal I tilmelde jer én dag 
tidligere end den officielle tilmeldingsfrist. 

Ændringen sker på grund af ændringer i løbsreglementet, som betyder at klubbens løbstilmelder 
ikke længere kan lave ændringer i klubbens tilmeldinger efter den officielle tilmeldingsfrist.  

 

 

 

Løbstilmelderen, som er Tove Straarup, skal bruge den ekstra dag til at ordne tilmeldingerne. Dvs. 
lave de nødvendige holdændringer og sikre, at alle er meldt rigtigt til.  

Et eksempel på ændring i en divisionsmatcher kan være, at vi mangler en H40-løber og har en H50-
løber mere end der giver point, så skal H50-løberen flyttes efter aftale med løberen, så vi optimerer 
vores hold og mulige point.  

Ved stafetter kan holdændringer være nødvendige for at få holdene til at gå op og få alle med på et 
stafethold og få løberne meldt til de rigtige ture. 

Ved almindelige løb sker der af og til fejl, ved at løberen f.eks. tilmelder sig en forkert klasse, disse 
fejl kan kun fanges, hvis man melder sig til i god tid. 

Vi vil gerne bede om tilmelding til løb så tidligt som muligt, men altså minimum én dag før den offici-
elle tilmeldingsfrist, så trænings- og ungdomsudvalg kan få overblik over holdene og sikre, at vi stiller 
så stærkt som muligt. Men meld jer altid til så tidligt som muligt, det gør det nemmere for trænings- 
og ungdomsudvalg. 

(Læs i øvrigt næste side for mere baggrundsviden om tilmeldingsfristerne: Red.) 
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Regelændring omkring tilmelding på O-Service. 
Af Tommy Jakobsen 

I forbindelse med en opdatering af reglementet for orienteringsløb, er der indført en lille ændring, 
som kræver ekstra opmærksomhed fra dig som bruger O-Service – specielt ved tilmelding til divisi-
onsmatcher og stafetter. 

Hidtil har der, efter tilmeldingens deadline, været 24 timer til rådighed for løbstilmelderen, til at re-
digere i tilmeldingerne. Det er en mulighed, som flittigt har været brugt til at justere stafetholdene 
og holdopstillingen til divisionsmatcherne på plads, så vi i Horsens OK har haft mulighed for, at få 
spredt dækningen på banerne. Af uransalige årsager har man ønsket at fjerne denne mulighed, så 
tilmeldingerne fremover ligger fast uden mulighed for rettelse efter den deadline, som er angivet på 
det enkelte løb i O-Service. 

Det betyder, at holdsætterne på stafetterne og holdlederne på divisionsmatcherne får vanskeligere 
ved at optimere holdene, men heldigvis har vi alle mulighed for at hjælpe dem – vi skal blot sørge for 
at melde os til i god tid inden deadline. Husk det nu. Tilmeld dig i god tid og spørg gerne din klub-
kammerat, om han/hun nu også har husket det. 

Husk også, at du selv er ansvarlig for at tilmelde dig den rigtige klasse til alle løb. Løbstilmelderen 
tjekker og retter eventuelle tilmeldingsfejl løbende op til tilmeldingsfristens udløb, men sidder na-
turligvis ikke hver dag og trykker på godkend kl. 23:59, hvor tilmeldingsfristen udløber. 
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Frivillig, det bliver en oplevelse 
Af Aase Thyssen 

Horsens Orienteringsklub, som jeg har været medlem af siden oktober 
1972, altså i 50 år, er en velfungerende klub. Tak for det til alle de der 
laver og har lavet frivilligt arbejde. Uden frivillighed kan en oriente-
ringsklub ikke bestå. Hold op, hvor har vi mange ildsjæle, der fortjener 
kæmpe ros og en stor tak. Set i et stort perspektiv ville Danmark ikke 
være det samme land uden frivillige, der driver foreningerne.  

Hvad er frivillig? Frivillig er et begreb som ofte bliver brugt om perso-
ner, der arbejder uden løn eller anden form for økonomisk vederlag. 
Frivilligt arbejde er som regel knyttet til frivillige organisationer, for-
eninger mv. Frivilligt arbejde er, når flere går sammen for at udføre en 
opgave, som eksempelvis at bygge et klubhus, lave træningsløb, arrangere konkurrenceløb, udvikle 
klubben, skaffe økonomiske midler, tegne kort, skaffe nye medlemmer, bage kager og meget, meget 
mere. 

Det er naturligvis et personligt valg, om man vil være frivillig. Derforuden er det en række faktorer, 
som motiverer en person til at være frivillig. Mange frivillige nævner glæde og tilfredsstillelse ved at 
kunne bidrage. Som frivillig får du venskaber for livet. Du bliver en del af et fællesskab. Du får ople-
velser, du aldrig vil glemme. Du får udfordringer, du vokser af, og som udvikler dig.   

Du vil som frivillig gøre en forskel for samfundet, din organisation, IOF, DOF og DIF med flere. Du vil 
gøre en forskel for din klub, du vil gøre en forskel for dine medklubmedlemmer, du vil gøre en for-
skel for dig selv. 

På sidste medlemsmøde efterlyste vores formand frivillige til nogle opgaver. Efterfølgende efterlyser 
Mads frivillige på nettet. På medlemsmødet fik Mads ikke nogen respons – der ”hang” en løs ende. 
Alligevel fik vi, der var der, overrakt en etiket med TAK FOR DIN INDSATS fra Horsens Orienterings-
klub. Den tog jeg ydmyg imod, og siger tak for, at min lille indsats er blevet bemærket og påskønnet, 
den står nu til pynt på en hylde.  

Opgaver som Mads mangler nogen til, er ikke just opgaver, men oplevelser og meget mere. I oven-
nævnte har jeg skitseret, hvad du får i stedet for økonomisk vederlag. Det er meget mere værd. 

Erik Nielsen sagde engang til mig: ”Glæden ved arbejdet er lønnen i sig selv”. Hvis jeg skulle fortælle, 
om alle de glæder, venskaber og oplevelser, jeg har fået gennem orienteringsklubben, kunne det 
blive en lang roman. I det følgende vil jeg fortælle om nogle meget få af de mange oplevelser, som 
jeg lever på.   

Nogen vil sikkert syntes, at nu kommer jeg tilbage til stenalderen, men vi havde ikke de samme kom-
munikationsmidler, som der findes i dag. Når vi lavede vores ”Åbne løb” holdt vi rigtig mange møder, 
der var altid en fast sekretær på. I mange år var det mig.  

Første gang jeg blev spurgt, om jeg ville være sekretær på DM i 1979, tænkte jeg, at jeg er udlært 
ved en revisor, har aldrig beskæftiget mig med andet end regnskab og budget, så kunne jeg det, men 
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der var nogen, som troede på mig, og jeg fik lært at lave referater. Endda så godt, at jeg senere også 
kunne bruge det på min arbejdsplads og i de politiske udvalg.   

Der blev skrevet rigtig mange refe-
rater. Til påskeløb i 1981 var vores 
kommunikation så høj, at portoen 
for udsendelse af referater var på 
1.700 kr., på trods af at meget blev 
afleveret personligt. Det var mange 
penge i porto dengang.  

Vi var også rigtig meget sammen. 
Når der skulle laves startlister, blev 
alle kontrolkort først skrevet med 
håndkraft med navne på de til-
meldte, kontrolkortene blev lagt i 
klubbunker, og vi gik rundt om et 
bord og trak et kort – det var lod-
trækning. Herefter blev startli-

sterne skrevet på skrivemaskine. Når der skulle trykkes løbskort, tog det flere dage. Det gav et utro-
ligt sammenhold, vi var mere sammen med vennerne i klubben end familien. 

En sekretær var selvskrevet til at stå for informationen. Hold fast, hvor kom man til at kende mange 
orienteringsløbere i det ganske land og udland. 

I dag, hvor man kan google alting, har man nok ikke den følelse, at det skaffer viden og udvikler at 
komme på o-løbs-seminarer. Jeg husker endnu, det første jeg var på, hvor vi styrede en klub, og et 
helt forbund og sammenhængen derimellem. Herefter blev det til rigtig mange seminarer, hvor der 
bare blev bygget på. Erik spurgte, som regel på hjemvejen, vil du godt agitere for det til klubmedlem-
merne.  

Et særligt seminar blandt mange i Idrættens hus i København var, mens jeg var i DOF´s hovedbesty-
relse. Jeg måtte invitere en med, og valget faldt på Elin. Vi skulle flyve derover. Det var første gang 
Elin skulle flyve, og vi havde et brag af en weekend. Om mandagen kom Elin på arbejde og sagde: 
”Den weekend kan jeg leve højt på længe, nu er jeg rigtig motiveret til mit kommende ungdomsar-
bejde i Nordkredsen”! 

Det var også meget festligt og lærerigt at deltage på repræsentantskabsmøderne.  

Her er en episode fra de mange gange jeg har været stævneleder ved åbne løb. Jeg husker særligt, 
da jeg var stævneleder på Nordisk Baltisk Mesterskab for døve, da hele den danske delegation kom 
forbi mig ved deres afgang, og gav et stort knus. Det var arbejdet værd. Glæden blev udvidet mange 
år efter. Til DM i Odense i sommer mødte jeg en af deltagerne fra dengang, hun kunne huske mig, 
Jeg fik et ordentligt knus af hende, hun lukkede min vandflaske op for mig, og fik en til at forklare 
mig, at det bedste arrangement hun havde været til, var der, hvor jeg havde været stævneleder.  

En anden oplevelse jeg fik, efter vi havde arrangeret IOF-kongres i Ry, var til 5-dagars (O-ringen) i Sve-
rige. Her kom Inga Løwdin, som er mange gange verdensmester. Hun hilste og spurgte om, der var 
noget hun kunne gøre for os, nu vi lige havde afholdt alletiders kongres for hende. En kongres, hvor 
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jeg i øvrigt var vældig imponeret over selve oplevelsen, at det kunne lade sig gøre, at så mange dele-
gerede fra så mange forskellige lande, kunne afvikle en kongres endda også med simultantolk.  

Alle kongresdeltagerne var også ude at løbe på løbskort gennem tiden. Der var et par cubanere, der 
garanteret ikke havde kendskab til, hvad de var sendt afsted til. De mødte op i sort jakkesæt med 
vest, slips og ”balsko”. De gav Flemming deres taske, den skulle han passe på. Inden de nåede ret 
langt fra start, var de på afveje, og Flemming blev sendt efter dem. Han tog turen rundt med dem, 
bærende på deres tasker, de vandt banen. Efterfølgende fik Flemming et helt glas fyldt med flag, 
medaljer og emblemer af dem.  

En af frynsegoderne der fulgte med. I kongresdagene tog Flemming og jeg hver dag en tur i kano på 
søen. En dag, hvor alle kanoerne var væk, tog vi en robåd. Flemmings åre sad fast, han stangede en 
ugle. Selvom jeg råbte op, giv ikke slip på åren, så gjorde han det, men heldigvis drev vi ind til land på 
den rigtige side af søen. 

En stor glæde er det, når skoleelever kommer til skoleløb, og de glædestrålende forærer os en smø-
rekniv i rosentræ, som de selv har lavet i sløjd. Eller når de lige har haft hjemmekundskab og kom-
mer med friskbagt kage. De glade øjne fra giverne er en stor løn. 

En stor løn er også, når man til juleløb står med gløgg og æbleskiver, og ser en forfrossen o-løbers 
øjne, når han/hun får noget til at varme sig på. 

Nu er det jul, og jeg sidder pt. og kigger rundt på en del hjemmelavede nisser, som jeg har fået af 
ungdomsløbere, dengang jeg var i ungdomsudvalget. De kommer frem hvert år, og hvert år sender 
jeg en tanke til dem, jeg fik dem fra.  

Vores klubfester var noget helt specielt. Optakten var, at vi i løbet af dagen lavede det hele selv. Vi 
var inddelt i små grupper, hver gruppe havde en opgave. Klubfesten havde altid et tema, hvilket vi 
naturligvis fik at vide i forvejen. Jeg var i madgruppen. Den bestod af en 10-12 personer. Vi mødtes 
om morgenen, hvor vi hyggede med morgenmad og fordelte opgaver. Et år, hvor temaet var jungle-
fest, var vi mest i sløjdlokalet, vi savede 50 kokosnødder over. Vi skulle ikke bruge kødet til noget, vi 
skulle bare bruge skallerne til at servere dessert i. Et andet år skulle vi have røde pærer, de blev kogt 
i rødvin – kun få af gangen, hvilket gjorde, at vi blev halvfulde af dampene inden festen. Et år havde 
vi en stor gruekedel midt i festlokalet, hvor vi lod som om, vi tilberedte lam. Vi havde det færdigt 
ude bagved. Jeg kunne blive ved, men dengang vi også først skulle plukke fjer af og indvolde ud af 25 
fasaner, skal også lige med. Det var en vildtaften. Bossen til at styre os høns, var en kok. 

Det var kun meget lidt af alle de oplevelser og læring, som jeg har fået gennem frivillighed i o-klub-
ben.   

Derfor kom på med ja-hatten ………… Du får så meget igen. 
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Om den blå bane  
Af Hans Jørgen Vad 

Den kaldes også bane 3/kort svær til klubbens orienteringstræningsløb lørdage. I DOF’s reglement: 
”Ældrebane”. 

Efter en orienteringsbane i Fovslet gennemført i flot solskin 3. juledag og en bane gennemført i vådt 
vejr i Gødding 5. juledag er der nu inspiration til at skrive lidt om den blå bane. 

Heldigvis er vi rigtig mange ældre løbere i Horsens OK, som ønsker at blive ved med at deltage i klub-
bens træningsløb, så langt kræfterne rækker. Gennemsnitsalderen for løbere på bane 3 er ret høj, 
men også vi, som har skavanker at døje med, løber med stor fornøjelse den forholdsvis korte bane 3. 
Herudover løber yngre ungdomsløbere ofte deres første svære bane ved at gennemføre bane 3. 

Siden november 2020 har der i instruktionen til træningsløbene stået, at bane 3 skal være lagt som 
blå bane, ligesom der er anført, at banen skal være mellem 3,0 og 3,5 km lang. Ligeledes er anført, 
hvilke principper banen skal lægges efter. 

Alligevel ser vi, at der ofte ikke er taget hensyn til de blå principper. Ligeledes ser vi af og til, at ba-
nen er op mod 4 km lang. 

 

Det er selvfølgelig nødvendigt at læse instruktionen til træningsløbet igennem 2-3 uger, før man skal 
afvikle løbet. At det ikke altid er tilfældet, at man får læst, kan konstateres af følgende kuriositet: En 
i øvrigt fremragende banelægger henvender sig velmenende til undertegnede efter et afviklet løb 
her i efteråret og fremsætter følgende: ”Burde bane 3 ikke fremover skulle udføres som en blå 
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bane?” Hvortil jeg så svarer: ”Sådan har det været anført i instruktionen i mindst et år – både læng-
den, og efter hvilke principper banen skal lægges!” 

Der er også klubmedlemmer, som har fremført, at der er nogle af vores løbsområder, der ikke er eg-
nede til at lave blå baner i! F.eks. at Grund og Sukkertoppen ikke er egnede. Denne påstand er for-
kert. Man kan altid lægge en bane så blå som muligt! Det er altid et spørgsmål om at arbejde med 
opgaven, til man har fundet en god løsning. F.eks. kan man fokusere på at lade banen løbe rundt på 
kurven frem for at lade banen løbe bakke op og bakke ned. Ligeledes er det vigtigt, at banen bliver 
lagt så orienteringsmæssigt svær som muligt. 

Da Britta og jeg i 2021 skulle afvikle træningsløb i Klokkedal gjaldt det som sædvanlig om at lave 
bane 1 og 2 så fysisk svære som overhovedet muligt samtidig med at de selvfølgelig skulle være så 
orienteringsmæssigt svære som muligt. Derfor blev disse baner i princippet ført fra den ene skrænt 
op på toppen af den modsatte skrænt og derefter tilbage og fremdeles. Bane 3 derimod blev ført 
frem på udvejen ad den ene skrænt og på tilbagevejen ad den anden. Derved blev antallet af højde-
meter forholdsvis meget lavere for bane 3 i forhold til de 2 øvrige baner. Ligesom man på bane 3 
ikke blev udsat for at skulle forholde sig til passage af vandløbet i bunden. En tur udenom via en bro 
kunne forøge de meter, som skulle tilbagelægges med mange hundrede meter! (Se banen på særskilt 

side: Red.) 

Den blå bane skal lægges med hensyntagen til følgende: 

 Undgå at banen lægges hen over vådområder. Passage af vådområder tærer hårdt på kræfterne. 

Et vejvalg udenom kan forøge antallet af meter, der skal tilbagelægges væsentligt. 

 Undgå at lokke til passage af brede og især dybe grøfter/grøfter med stejle skrænter. Udnyt pas-

sage via spange, som det f.eks. er muligt i Skablund og Boller Nederskov.  

 Undgå flere højdemeter end nødvendigt. Op få gange og ned få gange. Altså kør banen mere el-

ler mindre rundt på kurven. Skræntorientering kan også være spændende! 

 Undgå svært passable tætheder og undervegetation. Og i særdeleshed vindfældninger! Ved på-

skeløbet for få år siden klippede én af klubbens stolte kæmper ikke post 1 på 1. etape pga. væl-

tede træer. Det er drønærgerligt for den, det går ud over. Nyfældede områder kan også være 

tunge at danse med. 

o Grendiger bør man også undgå passage af ved banelægningen. 
 Undgå for mange vanskeligt passable spor (hugninger). I f.eks. den vestlige del af Palsgård er 

mange spor dækket med højt græs og granris/brombærkrat. 

Ifølge træningsløbsinstruktionen skal bane 3 være 3,0-3,5 km; 3,0 km i 
Sukkertoppen og 3,5 km i Palsgård. Vigtigt er det at lave banen svær. 
Også for bane 3 skal banelæggerne være tilpas grundige med rekog-
nosceringen i skoven ved planlægningen af løbet, så løberne får en 
god oplevelse. 

God tur i skoven! 

 

  



Boller Overskov
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Fidusløbet 2022 
Af Rasmus Thyssen Harfot & Daniel Purup-Nielsen 

Efter mange mislykkede forsøg blev 2022 året, hvor kalenderne endelig gik op, og vi kunne stille med 
et fornuftigt hold. Målet var klart, maksimalt en 2. plads, og minimum en sejr i Familien-Harfot/Thys-
sen-Dysten. Der skulle altså lægges en plan, der ville sikre os håneretten, men samtidig holde os fri 

fra at arrangere Fidusløbet 2022.  

I månederne op til blev der både interval-
trænet, Quizzet i paratviden, og gennem-
ført Escaperoom. Vi følte os mere end klar 
til, hvad end arrangørerne kunne finde på, 
inden første instruks blev sendt ud en uge 
før. Vi blev dog alligevel lidt overraskede, 
da instruktionen kom. ”Medbring telefon, 
telefonholder, headset, sølvske og en halv 
kartoffel.”  

Overvejelserne var straks, hvilken størrelse 
ske og kartoffel der var det optimale valg. 
Vi havde ligesom andre sjusset os frem til, 
at det nok handlede om, at der skulle ba-
lanceres kartoffel på ske, eller eventuelt 
noget med et kartoffeltryk. Ud fra en vur-

dering om plads, vægt og balanceringsevne faldt valget derfor på en spiseske og en bagekartoffel – 
og en halv rulle gaffatape, just in-case. 

Kort inden start var der fælles instruktion foran naturskolen i en snedækket Bjerre skov. Alle stod 
klar med telefoner, kartofler på skeer og et forventningsfuldt udtryk.  

Instruktionen var at holdet skulle deles i 2, og gå til hver sin start. Her ville man få udleveret hvert sit 
kort og bane.  

Fidusen var at dog, at man skulle have fat i telefon og headset. Det viste sig nemlig, at man havde 
fået udleveret sin makkers bane. Man var der-
for nødt til at ringe op og guide vedkom-
mende rundt. For at gøre det yderligere bøv-
let, havde man ikke kort over det område ens 
egen bane lå i. Så begge skulle guides rundt 
og vinderholdet ville derfor være dem med 
den hurtigste samlede tid for holdet.  

Da gensynsglæden var stor, med alle de 
kendte ansigter fra Horsens Ok, fik jeg (Da-
niel), ikke lige fanget, hvilken start vi hver især 
skulle gå til. Så vi krogede selvfølgelig bare re-
sten til start, for så at opdage, da starten var 
gået, at vi havde fået byttet rundt. Vi stod 
altså nu begge to i hver sit område som vi ikke 
havde kort over. Dette blev dog hurtigt løst 
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med første opkald, og en plan for resten af løbet, blev lagt.  

Da vi begge har løbet utallige tirsdags- og lørdagsløb i Bjerre, sad stisystemet i grove træk fast på 
rygraden. 

Dette kunne vi udnytte til at give nemme grov-orienterings-instruktioner og så først ringe igen, når 
der skulle finorienteres ind i posten.  

Det var dog til tider svært at holde fokus der-
ude når man passerede andre løbere. Det lig-
nede nemlig, hvis man ikke vidste bedre, at 
folk løb og snakkede HØJLYDT med sig selv. 

Som en ekstra sikkerhed for at vi ikke skulle 
blive nummer 1, valgte jeg (Daniel) at tabe 
min brik, da jeg væltede over en snedækket 
træstamme. Efter et lettere panisk opkald til 
Rasmus, og 10-15 min. var brikken igen fun-
det i sneen, og vi var tilbage på sporet. 

Vi var dog sikre på, at dette stunt havde pla-
ceret os langt nede i tabellen, og vi satte der-
for fart på. For familiedysten var forhåbentligt 
stadig inden for rækkevidde. 

Det viste sig i mål, at vores plan havde fejlet 
grumt. Af uransagelige grunde var vi i mål et kvarter før hold nummer 2 med Rikke og Mikkel Holm.  

Og hvad så med skeen og kartoflen? Ja det var så bare en vildledning fra arrangørernes side. Dette 
sæt skulle simpelthen ikke bruges til noget. Dog kan det ikke afvises at nogen af dem der tapede kar-
toflen fast på skeen, har sat en eller anden form for verdensrekord i disciplinen ”Balancering af kar-
toffel-på-ske-løb”.  

Efter at have samlet erfaring udenbys håber vi at kunne invitere til en version af Fidusløbet i 2023, 
der måske bliver lidt anderledes, men måske også bliver større, vildere, sjovere og mere udfor-
drende.  
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Alting har en ende …….. 
Af Tove Straarup 

Jeg ved godt, at jo længere tid man sidder på et job, jo sværere bliver det i 
mange tilfælde at finde en afløser, ligesom der er stor risiko for at udvikling bli-
ver til afvikling. Og nu er det gået op for mig, at det er på tide, at der kommer af-
løsning på jobbet som redaktør for Udløberen. Og jeg håber, at der står et par 
ildsjæle klar til at overtage dette for mig uundværlige blad. 

Jeg har efterhånden været redaktør af Udløberen i 10 år. Først med Elin Holm 
Jensen som artikelfinder så længe, det var muligt. Ud over Udløberen har jeg haft fingrene i bladet til 
25-års jubilæet, 40-års jubilæet og endelig den store bog (der er stadig eksemplarer til afhentning i klub-

huset), som Grafisk Forum sponsorerede i forbindelse med 50-års jubilæet. 

De første par år tog jeg mig af det klubblad, der kun fandtes på hjemmesiden, mens den trykte ud-
gave, der udkom et par gange om året, lå i hænderne på Gitte Møller Christensen. De senere år har 
jeg selv klaret alt omkring indhentning af artikler, opsætning og distribution af bladet. Det har været 
sjovt, men nu må det være nok, hvis bladet skal videreudvikles. 

Det har været en stor fornøjelse at formidle bestyrelsens skriverier og medlemmernes oplevelser 
gennem de mange år, og som Aase skriver et andet sted i dette blad, giver det noget på læringskon-
toen at beskæftige sig med frivilligt arbejde. 

Min rare husbond har helt tilfældigt – eller heldigt – lavet nedenstående statisk over Udløberens for-
skellige redaktører gennem årene. 

Redaktører af Udløberen 
Årstal Numre Navn Antal blade 

1971 1 Axel Stobberup 1 

1972 - 1973 2 - 6 Inga Hauge & Niels Gaarsted 5 

1973 - 1974 7 - 14 Svend Wonsild 8 

1974 - 1975 15 - 19 Preben Jørgensen & Mogens Straarup 5 

1975 - 1980 20 - 42 Lisbeth Ravn 23 

1981 - 1982 43 -48 Aase Thyssen 6 

1982 - 1987 49 -68 Preben Jørgensen   20 

1987 - 2006 69 - 185 Karl Ditlevsen 117 

2007 - 2011 186 - 205 Gitte Møller Christensen 20 

2012 - 2014 206 - 225 Trykt udgave: Gitte Møller Christensen 5   
Net udgave:   Tove Straarup 15 

2014 - 2023  226 - 263 Tove Straarup 38 

2023 -  264 - ? 
 

I må endelig ikke bekymre jer om min fremtid uden redaktørjobbet. Der er stadig meget frivilligt ar-
bejde i mine hænder. Både i Horsens OK (O-service, løbstilmelding, Veteranjul, postudsætning ung-
domstræning, lørdagsløb, Beringsstafetten, klubhuset, åbne løb, klubvagter m.m.), i Columna-gym-
nastik (bestyrelsen), for Dansk Blindesamfund (redaktion og læsning af lydavis), og Trøstemus (hæk-
ler trøstere til børn, der er i kontakt med hospitalet). 

Jeg skal love jer, at jeg lægger mig ikke på sofaen, og kigger ud i luften. Bliver der tid i overskud, fin-
der jeg sagtens et orienteringsløb et eller andet sted i omegnen. 

Tak for samarbejdet alle sammen. 
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